
Protokół 3/19 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 14 lutego 2019 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Rolka – Burmistrz Gminy Paczków. 

2. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

3. Iwona Cymara – Sekretarz Gminy. 

4. Sebastian Kornaś – Z-ca Burmistrz Gminy. 

5. Paweł Skotnicki 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1100, a zakończyło się o godzinie 1245. Wszystkich obecnych 

powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który został wybrany 

na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:  

1.  Omówienie projektów uchwał. 

3. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 1/18 z 13 grudnia 2018 r. i Protokół Nr 1/19 z 

dnia 17 stycznia 2019 r. 

Do pkt 1. 

Paweł Skotnicki przedstawił propozycję identyfikacji wizualnej Gminy, oraz propozycję herbu. 

Burmistrz poinformował, że na dzisiaj nie mamy środków na realizację tego zadania. Natomiast 

zamierzamy złożyć wniosek o dofinansowanie do środków z Unii Europejskiej. Jak otrzymamy 

dofinansowanie to przygotujemy w pierwszym etapie tabliczki oznakowania ulic i może jeszcze 

kilka elementów związanych z materiałami promocyjnymi w proponowanej wersji. Ostateczna 

forma zostanie uzgodniona na etapie realizacji zadania. Natomiast mają Państwo obraz tego w 

jakim kierunku chcielibyśmy podążać w celu identyfikacji naszej Gminy. Jeżeli jesteście 

Państwo za to proszę o przegłosowanie tego, ze idziemy w tym kierunku i że wyrażacie zgodę na 

taką formę identyfikacji nie tylko naszego miasta, ale też i Gminy, bo to również przełoży się na 

sołectwa. 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem kto jest za tym, aby przyjąć przedstawioną propozycję 

identyfikacji wizualnej Gminy, oraz propozycję herbu? 

Komisje jednogłośnie przyjęły propozycję. 



W. Kurowska zauważyła, że wnioskowali o to, aby na sesjach Komisje przedstawiały 

sprawdzanie ze swoich prac. Nadal w porządku nie ma takiego punktu. 

Przewodniczący posiedzenia odpowiedział, ze po sprawozdaniu Burmistrza Przewodniczący 

Komisji mogą przedstawić informację. 

K. Motyka zaproponowała, aby wprowadzić to od kolejnej sesji, która będzie w marcu. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2019 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały Dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 202 393,00 zł; w ten sposób, że: dochody bieżące zwiększa się o 202 

393,00 zł, - zgodnie z załącznikiem Nr 1. W Dz. 756, Rozdz. 75618 wpływy z innych opłat 

stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw § 0460 wpływy z 

opłaty eksploatacyjnej następuje zwiększenie 34 201,00 zł. W chwili obecnej za II półrocze 2018 

r. uzyskano wpływy z tytułu eksploatacji złoża kopalnianego Wierbergera. W Dz. 801, Rozdz. 

80101 i Rozdz. 80110 dokonuje się zmian  w planie finansowym Szkoły Podstawowej Nr 3 w 

Paczkowie. Szkoła ta prowadzi na dzień dzisiejszy jeszcze Gimnazjum i został z powodów 

technicznych pominięty nie właściwie przedstawiony plan w Dz. 80110 i następuje jego korekta 

i dlatego w Rozdz. 80101 §0750 wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu 

Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora 

finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze następuje zmniejszenie 

2.000,00 zł. § 0830 wpływy z usług 74 000,00 zł. § 0920 wpływy z pozostałych odsetek 

zwiększenie 100,00 zł. § 0970 wpływy z różnych dochodów 500,00 zł. W Rozdz. 80110 

gimnazja § 0750 wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, 

jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze 6 000,00 zł. § 0830 wpływy z usług 

16.000,00 zł. § 0920 wpływy z pozostałych odsetek 100,00 zł. § 0970 wpływy z różnych 

dochodów 300,00 zł. W Dz. 853, Rozdz. 85395 pozostała działalność § 2320 dotacje celowe 

otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) między 

jednostkami samorządu terytorialnego 71 192,00 zł. Dz. 855, Rozdz. 85501 świadczenia 

wychowawcze § 0920 wpływy z pozostałych odsetek zwiększenie 2 000,00 zł. § 0940 wpływy z 

rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 10 000,00 zł. § 2910 wpływy ze zwrotów dotacji 

oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem 

procedur, o których mowa w art. 184 ustawy, pobranych nienależnie lub w nadmiernej 

wysokości-10 000,00 zł. Rozdz. 85502 świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu 

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 



społecznego § 0900 wpływy z odsetek od dotacji oraz płatności: wykorzystanych niezgodnie z 

przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa w art. 184 

ustawy, pobranych nienależnie lub w nadmiernej wysokości zmniejszenie 2 000,00 zł. § 0920 

wpływy z pozostałych odsetek 2 000,00 zł. § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 

10 000,00 zł. § 2360 dochody jednostek samorządu terytorialnego związane z realizacją zadań z 

zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami 36 000,00 zł. § 2910 

wpływy ze zwrotów dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem lub 

wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których mowa w art. 184 ustawy, pobranych 

nienależnie lub w nadmiernej wysokości zmniejszenie 10 000,00 zł. Dochody bieżące po 

zmianach wynoszą 45 812 415,81 zł. Dochody ogółem po zmianach 56 276 883,81 zł. W § 2 

projektu uchwały Dokonuje się zmiany wydatków budżetu Gminy Paczków o kwotę 202 393,00 

zł; w ten sposób, że: wydatki bieżące zwiększa się o 158 393,00 zł, wydatki majątkowe 

zmniejsza się o 44 000,00 zł, - zgodnie z załącznikiem Nr 2. W Dz. 600, Rozdz. 60016 drogi 

publiczne gminne § 4270 zakup usług remontowych zwiększenie 25.000,00 zł. remonty 

cząstkowe. W Dz. 700, Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami § 4270 zakup 

usług remontowych zwiększenie 22.201,00 zł. remonty w zasobie mieszkaniowym § 6050 

wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zmniejszenie 1 700,00 zł. z zakupu działki w 

Ujeźdźcu na zakup działki w Kozielnie zwiększenie 14 700,00 zł. W Dz. 801, Rozdz. 80104 

Przedszkola § 2590 dotacja podmiotowa z budżetu dla publicznej jednostki systemu oświaty 

prowadzonej przez osobę prawną inną niż jednostka samorządu terytorialnego lub przez osobę 

fizyczną zmniejszenie 34.104,00 zł. środki przesuwane są do Rozdz. 85404. W Dz. 853 

pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, Rozdz. 85395 pozostała działalność § 4010, 

4110 zwiększenie 71.192,00 zł. dla pracowników w ramach robót publicznych. Dz. 854, Rozdz. 

85404 wczesne wspomaganie rozwoju dziecka § 2590 dotacja podmiotowa z budżetu dla 

publicznej jednostki systemu oświaty prowadzonej przez osobę prawną inną niż jednostka 

samorządu terytorialnego lub przez osobę fizyczną zwiększenie 34 104,00 zł. W Dz. 921, Rozdz. 

92109 domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2480 dotacja podmiotowa z budżetu dla 

samorządowej instytucji kultury zwiększenie 40.000,00 zł. gdyż jest niedobór środków na 

utrzymanie OKiR. § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 16 000,00 

zł. zakup pieca do świetlicy w Dziewiętlicach. Rozdz. 92116 Biblioteki § 6050 wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 15 000,00 zł. Wydatki po zmianach wynoszą 

63 829 403,81 zł. 

B. Wiśniowski zadał pytanie czy zabezpiecza się 40.000 zł. dla OKiR na jakiś określony cel? 

Skarbnik odpowiedział, ze jest to dofinansowanie. 



Burmistrz dodał, że trzeba pamiętać, że nie mieliśmy dotacji do Domu Plastyka 50.000 zł. Teraz 

trzeba dołożyć 40.000 zł. i w ciągu roku trzeba będzie jeszcze zabezpieczyć środki. 

M. Stano zadała pytanie jak przesuwa się środki na dziecko które ma wczesne wspomaganie to z 

czego następuje przesunięcie? 

Skarbnik odpowiedział, że przydział środków na wczesne wspomaganie nie jest zgodny z 

algorytmem podziału subwencji oświatowej. My posiadając informację, przeliczamy zgodnie z 

wzorem ile dla każdego stowarzyszenia należy się środków. Środki zostały zabezpieczone w Dz. 

801 oświata i wychowanie. Na podstawie danych statystycznych jest ustalony algorytm. 

Najczęściej jest ustalany w listopadzie przez Ministra Edukacji Narodowej i do końca nie wiemy 

jakie ostatecznie środki dostaniemy. Środki były zabezpieczone, ale nie w tej podziałce co 

powinny dlatego następuje przesunięcie. 

Burmistrz dodał, ze chodzi o dzieci zgłoszone do końca roku. Dlatego dla nas dużym problemem 

jest dziecko u którego zdiagnozowano niepełnosprawność po tym terminie. Trudno dotrzeć 

niekiedy do rodziców. Chcielibyśmy żeby takie orzeczenia pojawiały się do końca roku, bo w 

innym przypadku nie otrzymujemy na tą niepełnosprawność pieniędzy. 

M. Stano poinformowała, że niekiedy nie da się inaczej, np. przychodzi rodzic, który teraz 

zdiagnozował dziecko bo jeżeli jest to autyzm to badanie trwa kilka miesięcy. Ciężko jest 

autyzm wykryć o małych dzieci. 

Burmistrz odpowiedział, ze rodzic mógłby przyjść i wcześniej zgłosił, że dziecko jest badane i 

może być sytuacja, że dziecko będzie miało stwierdzoną niepełnosprawność. Dzieci w 

przedszkolach są finansowane tylko przez Gminę. Potrzebna jest współpraca. 

M. Stano zadała pytanie czy później środki są jakoś zwracane, ze dotacja na dane dziecko 

spływa do Gminy? 

 Skarbnik odpowiedział, że subwencja jest planowana, po uchwaleniu budżetu Państwa 

otrzymujemy informację o środkach. Stan dzieci na wrzesień jest podstawą do naliczeniu 

subwencji. Dopiero w kolejnym roku szkolnym dziecko niepełnosprawne jest wykazywane. 

K. Motyka zadała pytanie w jakim celu jest nabywana działka w Kozielnie? 

Wiceburmistrz odpowiedział, że jest to teren za wiatą. 

K. Motyka zadała pytanie ile osób otrzyma zatrudnienie w ramach robót publicznych? 

Sekretarz odpowiedziała, że mamy zabezpieczone środki na 3 miesiące i 1 miesiąc. Będzie 

zatrudnionych 10 osób w Gminie i w Spółce Wodnej 3 osoby. Są osoby, które zatrudniamy co 

roku, np. osoba pomagająca dowozić dzieci niepełnosprawne do szkół, jest zatrudniony goniec. 

Część osób pracuje na ZOL 



Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Skarbnik poinformował, że zmiana dotyczy limitów na 2019 r. gdzie dokonano zmian na 

następujących zadaniach: Gimnazjum Marzeń w Gminie Paczków oraz Szkoły Marzeń w 

Gminie Paczków. Limity zwiększono o środki niewykorzystane w 2018 r. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Skarbnik poinformował, że dotychczasowa sołtys zmarła, w związku z wyborem nowego sołtysa 

we wsi Ścibórz dokonano zmiany inkasenta podatków. Dlatego trzeba dokonać zmiany, gdyż nie 

miałby kto pobrać podatek. Natomiast w miesiącu marcu po zakończeniu wyborów sołtysów 

będzie kolejna uchwałą wprowadzająca nowych sołtysów. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Paczków do współpracy w 

ramach projektu pn.  ,, Niezależne życie  – wypracowanie standardu  i przeprowadzenie pilotażu 

w zakresie usług mieszkalnictwa wspomaganego dla osób z chorobami neurologicznymi,  w tym 

z chorobą Alzheimera i chorobą Parkinsona oraz osób starszych”. 

Burmistrz poinformował, że przystępujemy do współpracy w ramach realizacji Projektu 

„Niezależne życie - wypracowanie standardu i przeprowadzenie pilotażu w zakresie usług 

mieszkalnictwa wspomaganego dla osób z chorobami neurologicznymi, w tym z chorobą 

Alzheimera i chorobą Parkinsona oraz osób starszych”, realizowanego w ramach Programu 

Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020,  Osi Priorytetowej II. Efektywne polityki 

publiczne dla rynku pracy, gospodarki i edukacji, Działania 2.8 Rozwój usług społecznych 

świadczonych w środowisku lokalnym. Projekt realizowany jest formule współpracy 

partnerskiej, między Gminą Paczków a Regionalnym Ośrodkiem Polityki Społecznej w Opolu 

(ROPS). Celem Projektu jest wypracowanie rozwiązań umożliwiających niezależne życie 

osobom z chorobami neurologicznymi, w tym z chorobą Alzheimera, chorobą Parkinsona oraz 

osobom starszym oraz wdrożenie wypracowanego modelu w formie mieszkania wspomaganego,  

w lokalu  wskazanym przez Gminę, stanowiącym jej zasób mieszkaniowy. Wskazujemy 

mieszkanie na ul. Staszica w Paczkowie. Lokal jest w złym stanie, ale będzie wyremontowany. 

Na adaptację i wyposażenie wskazanego lokalu przewiduje się przyznać Gminie łączną kwotę 

185 370 zł, w tym: 72 685 zł na remont(adaptację) lokalu, 71 150 zł na wyposażenie mieszkania 

stanowiące środek trwały oraz 40 tys. zł na wyposażenie w meble i sprzęt. Do prowadzenia 



mieszkania zostanie zaangażowana organizacja pozarządowa wybrana przez ROPS w trybie 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Ponadto w 

projekcie są przewidziane środki na prowadzenie mieszkania wspomaganego – zgodnie z 

opisany modelem, przez okres 3 lat od wdrożenia modelu, a po tym okresie Gmina jest 

zobowiązana do utrzymania trwałości mieszkania wspomaganego prze okres kolejnych 3 lat. 

Coraz więcej osób starszych lub niepełnosprawnych zmuszonych jest do korzystania z pomocy 

w placówkach całodobowych, w których pobyt jest kilkukrotnie wyższy niż pobyt w mieszkaniu 

wspomaganym. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie warunków i wysokości bonifikaty od opłat 

jednorazowych z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych 

na cele mieszkaniowe stanowiących własność Gminy Paczków w prawo własności tych gruntów. 

Burmistrz poinformował, ze to Rada ustala bonifikatę. Są miasta bogatsze i biedniejsze. 

Ustawodawca jeżeli chodzi o mienie Państwa ustalił bonifikatę 60%. Ustawodawca nie nałożył 

na Gminy obowiązku ustalenia bonifikaty. My mamy operacje na poziomie około 2.000 zł. 

zaproponowano bonifikatę w wysokości 10% od jednorazowej wpłaty. Trzeba pamiętać, że my 

tą czynność musimy fizycznie wykonać i za to trzeba zapłacić. Jeżeli radni uważają, że należy 

stawkę podnieść to można to zrobić. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było innych uwag Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 

Komisji Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Paczkowie na 2019 r. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznych planów 

pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Paczkowie na 2019 r. oraz projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Paczkowie na 2019 r. 

Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął dyskusję na temat projektów uchwał. Na tym pkt 1 

posiedzenia został zrealizowany. 

Do pkt 2. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał pismo                 z dnia 11.11.2019 r. w sprawie 

sprawozdania ze swojego wywiązywania się z obowiązków aktywności, zaangażowania na rzecz 

społeczności lokalnej w czasie kadencji w latach 2014 – 2018. Komisje sprawozdanie przyjęły 

do wiadomości. 



Następnie odczytał pismo           z dnia 10.01.2019 r. kontynuacja wystąpienia na sesji Rady 

Miejskiej w grudniu, dlaczego nie podjęła kampanii wyborczej na swoją rzecz. Komisje przyjęły 

pismo do wiadomości. Następnie odczytał pismo                 w sprawie podsumowania 

całokształtu pracy zawodowej jako nauczycielki. Poinformował, że na podstawie przepisów 

prawa Rada Miejska nie posiada uprawnień do dokonania takiej oceny. Poinformował, że 

zostanie w tej sprawie udzielona odpowiedź P.            . Następnie odczytał pismo z dnia 

2.02.2019 r. w sprawie wniosków składanych do Rady Miejskiej kadencji 2014-2018 i 

dołączonych do protokołu z posiedzenia Rady Seniorów w dniu 30.01.2019 r., Komisje pismo 

przyjęły do wiadomości. 

Burmistrz poinformował, że dnia 8 marca 2019 r. przypada 765 rocznica lokacji i nadania praw 

miejskich naszemu miastu. Od dwóch lat nadawany jest tytuł Honorowego Obywatela Gminy 

Paczków. Zawnioskował, aby nadać tytuł P. Eugeniuszowi Mazurkiewiczowi, który urodził się 6 

kwietnia 1944 r. w Siemakowcach nad Dniestrem. Do Paczkowa przyjechał w 1971 r. Wcześniej 

pracował w Złotym Stoku zgodnie z „planowanym zatrudnieniem” po studiach we Wrocławiu. 

Jest osobą szczególnie zasłużoną dla Gminy, jej rozwoju, ratowania pamiątek związanych z 

kulturą i historią miasta i Gminy Paczków. Jest również popularyzatorem wiedzy o mieście i 

Gminie oraz jej historii. Jego działalność przyczyniła się do wzrostu promocji miasta i całej 

Gminy. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że ostatecznie uchwałą w sprawie dyżurów aptek 

nie została podjęta. W związku z ty, nadal sprawa jest otwarta. Są kolejne propozycje odnośnie 

dyżurów aptek. 

M. Maluch poinformowała, że dzwoniła do Pani Naczelnik z Wydziału Zdrowia Starostwa 

Powiatowego, która powiedziała, że będzie powrót do tego temu, będą na nowo podane dyżury 

aptek i projekt uchwały. Będzie to podane do publicznej wiadomości. My powinniśmy podać to 

na stronę, żeby ludzie sami widzieli, jak powinny być dyżury aptek. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał pismo P.          w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy z Gminą Paczków na dzierżawę gruntu pod garażami na czas dłuższy niż 3 lata. 

Burmistrz odpowiedział, że z tego co pamięta, to są garaże, które niestety są wydzielone na 

części pasa drogi, z tym, że ta droga jest na dzień dzisiejszy nie użytkowana, ale jest to droga, 

która będzie dojazdem do terenów budowlanych, które na chwilę obecną nie są jeszcze 

wydzielone. 10 lat to jest długoletni okres dzierżawy. Dzierżawę zawsze można wypowiedzieć 

na 3 miesiące i tego ma świadomość, ale nie chciałby wpaść w pułapkę, że spowoduje to 

możliwość prawa pierwokupu, które ma osoba, która powyżej 11 lat dzierżawi teren. Uważa, że 

należy traktować wszystkich jednakowo i umowa na 3 lata jest zasadna. 



Przewodniczący posiedzenia odczytał wniosek Związku Miast Polskich zapraszający naszą 

Gminę do przystąpienia do tego wniosku. 

Burmistrz, że jest to zrzeszenie, które skupia samorządy i rozmawia wówczas, gdy pojawia się 

jakaś ustawa do konsultacji dot. ważnych obszarów i to jest istotne. Będąc członkiem trzeba 

opłacać składki członkowskie. Nie wie, czy na dzień dzisiejszy byłyby środki na ten cel. 

Komisje pismo przyjęły do wiadomości. 

W. Kurowska zadała pytanie, kiedy będzie można oglądać archiwalne nagrania sesji? 

Burmistrz odpowiedział, że nagrania powinny być dostępne, natomiast zostanie sprawdzone jaka 

jest przyczyna, że te nagrania się nie otwierają. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 14 lutego 2019 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz 

            



 


